
PROTOKÓŁ NR  25/18
z posiedzenia Komisji

Ładu i Porządku Publicznego,
które odbyło się 08 lutego 2018 roku

Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie 16.00, a zakończyło o 18.15.
Uczestniczyli w nim:
Członkowie Komisji:

1. Paweł Pituch – przewodniczący komisji
2. Mariusz Kubiak
3. Henryk Płoński
4. Beata Espenschied
5. Kamila Pędziwiatr

Nieobecni usprawiedliwieni:
1. Zofia Ujma
2. Stanisław Schmidt

Obecni spoza grona Członków Komisji:
1. Krzysztof Łubiński
2. Witold Szczudłowski
3. Krzysztof Kapała

Porządek obrad
1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad.
2. Omówienie nowego projektu statutu Związku Gmin Karkonoskich.
3. Sprawy różne.
4. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 1
Posiedzenie Komisji  otworzył Przewodniczący Paweł Pituch, który przywitał zebranych oraz poddał
pod głosowanie porządek obrad. Po przyjęciu porządku obrad przewodniczący poinformował, że na
posiedzenie komisji  zaproszona był również Burmistrz Bożena Wiśniewska, jednak przewodniczący
otrzymał informację z biura rady miejskiej, że Burmistrz z ważnych powodów osobistych nie będzie
mogła uczestniczyć w posiedzeniu. Burmistrz nie oddelegował nikogo w zastępstwie. 

Ad. 2 
Przewodniczący  przedstawił  zebranym  swoją  analizę  proponowanych  przez  Związek  Gmin
Karkonoskich  zmian  w  statucie  Związku  i  oddał  głos  Dyrektorowi  Związku  Gmin  Karkonoskich
Witoldowi Szczudłowskiemu z  prośbą o przedstawienie projektu. Przewodniczący wraz z mecenasem
Związku – Krzysztofem Kapałą – przedstawili zakres proponowanych zmian oraz omówili powody ich
wprowadzenia.  Wg  przedstawicieli  Związku  zmiany  mają  charakter  porządkujący  dotychczasowy
statut,  ale także precyzujący zapisy dotyczące przekazania zadań własnych gminy do związku.  Wg
projektu statutu gmina Kowary, jak i każda z gmin członkowskich, przekazuje w całości do Związku
gospodarkę  odpadami  segregowanymi,  tj.  obsługę  punktów  selektywnej  zbiórki,  obsługę  PSZOK,
odbiór  i  zagospodarowania  odpadów zbieranych selektywnie  oraz  edukację  ekologiczną.  Dyrektor



Witold Szczudłowski zaznaczył, że podjęcie tego statutu i oddanie na powrót ww. zadań do Związku
jest konieczne również z powodu wniosku o dofinansowanie złożonego do Narodowego Funduszu
Ochrony Środowiska, w którym to wniosku oraz studium wykonalności Kowary ujęte są jako gmina,
której  gospodarką  odpadami  segregowanymi  zajmuje  się  Związek.  Przewodniczący  Paweł  Pituch
spytał  Dyrektora  Związku  jak  proponowane  zmiany  mają  się  do  obecnej  sytuacji  prawnej,
a mianowicie wykonywania usług związanych z odbiorem odpadów selektywnych przez spółkę Eko
Kowary Sp. z o.o. oraz przetarg nieograniczony, który został ogłoszony przez gminę Kowary na kolejny
rok świadczenia tej usługi. Dyrektor Szczudłowski zapewnił, że Związek prowadzi rozmowy z gminą
Kowary i  jest  w stanie pomóc w unieważnieniu podpisanych umów, gdyż zależy mu na powrocie
gospodarki selektywnej do Związku. Radny Mariusz Kubiak spytał, jakie jest w tej kwestii stanowisko
Burmistrza oraz wyraził swoje zdziwienie przebiegiem rozmów, skoro w dniu 05.02.2018 roku został
ogłoszony przetarg. W związku z nieobecnością Pani Burmistrz Przewodniczący poddał pod głosowani
wniosek,  aby  Burmistrz  ustosunkowała  się  na  piśmie  do  proponowanych  zmian  statutu.  Wszyscy
członkowie komisji głosowali za wnioskiem. W dalszej części toczyła się dyskusja nad poszczególnymi
zapisami  statutu  oraz  trybem  jego  uchwalenia.  Przewodniczący  Paweł  Pituch  przedstawił  opinię
prawną, przygotowaną przez obsługę prawną radny miejskiej, w sprawie procedury przyjęcie statutu.
Na tym, dyskusję w tym punkcie zakończono. 

Ad 3 
W  sprawach  różnych  Przewodniczący  przedstawił  pismo  skierowane  do  rady  miejskiej
i  zadekretowane  do  komisji  przez  Przewodniczącego  Rady.  Pismo  dotyczyło  braku  odpowiedzi
Burmistrz na wcześniej składane pismo, w związku z poparciem planowanej inwestycji odtworzenia
dawnej osady „Budniki”. Pismo złożyła Tardex Polska Sp. z o.o. i zwróciła się o poparcie przez władze
miasta takiej inwestycji.  Przewodniczący przedstawił  treść pisma członkom komisji  i  poinformował
o swojej  rozmowie  przeprowadzonej  z  pełnomocnikiem spółki,  z  której  to  rozmowy wynikało,  że
spółka  przed  podjęciem  jakichkolwiek  działań  chce  zebrać  jak  najszersze  poparcie  dla  swojej
inwestycji.  Stosowanego  poparcia  udzieliła  już  m.in.  gmina  Karpacz.  Przewodniczący  Pituch
poinformował, że ewentualne poparcie nie niesie za sobą żadnych skutków prawnych, ma jedynie
charakter opinii. Członkowie komisji jednogłośnie przegłosowali stanowisko w którym stwierdzili, że
popierają każdą inicjatywę mającą na celu inwestycje o charakterze turystycznym na terenie gminy
Kowary.  Jednogłośnie przyjęto również wniosek,  aby Burmistrz  oficjalnie odpowiedziała spółce na
skierowane do Niej pismo z dnia 20.12.2017 roku.        

Ad 4
Na tym posiedzenie zakończono.   

Wnioski komisji:
1. Komisja  wnioskuje  o  przedstawienie  radzie  miasta  pisemnego  stanowiska  Pani  Burmistrz

w sprawie projektu statutu Związku Gmin Karkonoskich.
2. Komisja wnioskuje, aby Pani Burmistrz odpowiedziała na pismo złożone przez Tardex Polska

Sp. z o.o.

Protokolant: Przewodniczący komisji:

Paweł Pituch Paweł Pituch


